
Milé dámy,
 
a je to tu zas. Nový rok. Nové úkoly. Nové výzvy. Možná ale také nová přátelství 
a nové úspěchy. Všem Vám moc držím palce. A protože společně se to lépe táhne 
a protože někdy je fajn, když Vás někdo pošťouchne, chystáme již nyní další setká-
ní Dámského klubu. Minulé setkání bylo nadupané nejen příspěvky, ale i energií 
a vůlí posunout věci dál. Abychom si to udělaly pěkné, a to my dámy umíme, ráda 
bych se tentokrát sešla v sobotu a věnovala nám celý den. Na programu budou 
jak setkání s dámami známých jmen, které nás mohou inspirovat, tak také konkrét-
ní možnost naučit se něco z koučování,  slaďování priorit a času, psychologie, ale 
i prezentace v médiích od mluvení po styl.  Prosím udělejte si ve svých kalendářích 
uzel na 1. 4. 2023 a pozor není to apríl. Ale legrace určitě bude. Místo hledáme 
někde uprostřed a fakt to není protože odtud pocházím, ale báječně nám vychází 
Vysočina. U Pelhřimova v krásné přírodě. Bude to den především pro Vás. Pokud 
máte konkrétní podnět, co byste chtěly na program, dejte vědět. Na pozvánku se 
můžete těšit během ledna. Zatím přeji úspěšné vykročení do nového roku.
 
    Eva Decroix

Informace o našich aktivitách můžete také již 
brzy najít na fcb Dámský klub. Zde velké díky 
Janě Šimáčkové, která Dámský klub kdysi spo-
luzakládala a umožnila užívání této platformy.

Anketa na srpnovém setkání Dámského klubu

Rozhovor

Kandidátky ODS v komunálních volbách 2022

Účastnic srpnového setkání Dámského klubu jsme se zeptali na několik otázek o ženách v politice a politickém 
prostředí obecně. Co podle nich v politickém životě chybí? Respekt, kultivovanost, slušnost, lidskost… 
Hodnoty a principy, které si možná veřejnost častěji spojuje s větším zapojením žen v politice. I když samotné 
zapojení žen v tomto ohledu není samospasitelné. 

Co brání většímu zapojení žen v politice? Podle některých nic nebo alespoň ne žádná vnější překážka. Je 
to o osobním vnitřním nastavení. Jiné účastnice upozornily na problémy se slaďováním rodiny a politiky či pra-
covní kariéry. Ať už jde třeba o délku různých politických zasedání, nebo o předsudky v rolích mužů a žen.  

Námětů, jak zvýšit motivaci žen jít do politiky, účastnice ankety přinesly řadu. Od osobního povzbuzení, 
aby byly ženy sebevědomé a nebály se prosazovat své názory, po tipy, kde sebevědomí a zkušenosti postupně 
sbírat (např. v zájmových spolcích, na domovních schůzích, na sociálních sítích). Motivaci může prospět vzájem-
né setkávání a výměna zkušeností mezi mladšími a staršími členy a členkami strany. V nejobecnější rovině pak 
vzdělávání ohledně předsudků.

Děkujeme všem, které se do ankety zapojily, také za podněty k další činnosti Dámského klubu. 
Z odpovědí lze vyčíst zájem o setkávání, sdílení zkušeností a chuť se vzájemně inspirovat.

Ptá se Eva Decroix ženy v ODS.  Jak to má ona? Rozhovor 3 plus 3. Tři otázky na tělo a tři z Proustova dotazníku. 
Plus oblíbená fotka. Začínáme dámou, která se nabídla, že pomůže Dámskému klubu vzniknout. S Luckou po-
cházíme obě z Vysočiny, ale potkaly jsme se před několika lety v Praze díky CEVRu…

Lucko, před pár lety jsme se potkaly díky CEVRu, nyní tu společně sedíme nad plány Dámského klubu 
ve společnosti Tvého malého synka. Jak to máš nyní profesně? Jaké jsou Tvé plány?
Jsem dosud hlavně na rodičovské, a ještě nějakou dobu to tak bude. Letos v září jsem ale začala pracovat 
na malý úvazek jako poradkyně náměstka ministra zahraničí Jiřího Kozáka. Jsem moc ráda za tu příležitost 
a doufám, že třeba budu postupně svůj úvazek navyšovat. Také mám v plánu věnovat se Dámskému klubu.
Během rodičovské jsem měla možnost pokračovat na některých projektech CEVRO nebo Konrad-Adenauer- 
Stiftung. Zároveň pro mě bylo důležité najít způsob, jak se starat o prostředí, kde žiju, kterého jsem součástí. 
Stala jsem se tak například redaktorkou hostivařsko-záběhlických Farních listů, angažuji se ve spolku absolven-
tů stipendijního programu německého Bundestagu (IPS) a společně s kolegy z ODS Praha 10 jsem začala po-
řádat veřejné debaty o politice. Všechny ty projekty vlastně spojuje snaha o propojování lidí a podpora komu-
nikace v různých společenstvích, protože věřím, že když se lidé potkávají a sdílejí své zkušenosti, diskutují své 
názory, vzájemně je to obohacuje.

Protože jsme v Dámském klubu, dovolím si druhou otázku trochu provokativní.  Hodně se nyní řeší, jestli 
je správné se žen ptát, jak práci zvládají s rodinou, protože mužů se na to nikdo neptá. Jak to máš, urazí 
Tě tato otázka? Nebo ji vnímáš jako projev zájmu o Tebe, protože je to téma, které řešíš, tak Ti nevadí, 
když se na něj někdo zeptá?
Ta otázka mě neuráží. Je to moje každodenní realita, a když se někdo zeptá, ráda se svěřím. Vždycky říkám, 
že rodičovství je nejlepší seberozvojový kurz. Do života vám vstoupí nový člověk, kterého postupně poznává-
te. Ale poznáváte taky sami sebe, kde jsou vaše hranice, co jsou vaše priority ve vztahu k rodině, k sobě nebo 
ke kariéře…
Ale určitě by neškodilo, kdyby tu otázku dostávali také muži. Protože i když je s malými dětmi doma třeba žena, 
pro muže je rodičovství a slaďování rodinného, pracovního a osobního života také výzva. A ten balanc hledají 
oba partneři. 

Když se vrátím do obecnější roviny, jak vnímáš iniciativu Dámského klubu, tedy jako ženské skupiny? Je 
dobře, že ženy vytváří skupiny jen pro ženy? Není to rozdělování? Jaký v tom vidíš případně přínos?
Přála bych si, aby ODS nebyla vnímána jako strana nepřátelská k ženám. Chtěla bych, aby ženy v ODS byly více 
vidět a slyšet. Máme výrazné a dobré političky, ale je jich málo. Dlouho sleduji ženské iniciativy v politických 
stranách v zahraničí i v Česku. V zahraničí je to běžná věc – i v konzervativních stranách. Dámský klub ODS vní-
mám jako příležitost političky ODS zviditelnit a podpořit je v tom, aby se třeba více ucházely o volené funkce. 
Má zkušenost s různými dámskými skupinami je, že se ženy umí vzájemně skvěle inspirovat a motivovat, sdílení 
zkušeností a nápadů jim pomáhá růst. Někdo to potřebuje, někdo ne. To už je na každém. 

Jakou vlastnost nejvíc odsuzuješ u jiných lidí?
Obecně nerada někoho odsuzuji. Takže u ostatních nemám ráda, když odsuzují druhé a jednají s lidmi bez re-
spektu.

Jaký talent bys chtěla mít?
Umět vyřešit všechny konflikty světa. To by byla spíš superschopnost, ale bylo by to krásné, ne?

Jaké vlastnosti si nejvíc ceníš u ženy?
Ženskosti a umění vytvářet přátelskou atmosféru.

V letošních komunálních volbách kan-
didovalo 1 179 členek ODS. Tvořily tak 
23 % na celkovém počtu kandidujících 
členů a členek ODS. Lídryň za ODS kan-
didovalo 83 z celkových 588 lídrů a lídryň 
(členů ODS). Na všech společných kandi-
dátkách ODS (včetně SPOLU, Společně 
apod.) tvořily ženy 29% podíl. Lídryň mezi 
všemi „jedničkami“ společných kandidá-
tek ODS bylo 136 z celkových 819.

Všem zvoleným kandidátkám gratuluje-
me a přejeme mnoho sil a úspěchů v je-
jich práci.

Celkové zastoupení mužů 
a žen na společných kandi-
dátkách ODS včetně  
SPOLU, Společně apod. 

Celkem 13 566 
kandidátů a kandidátek

Celkem 5 180 kandidátů 
a kandidátek z ODS

Celkem 819 lídrů 
a lídryň

Celkem 588 lídrů 
a lídryň z ODS

Pouze členové a členky 
ODS na všech kandidát-
kách do komunálních  
voleb

muži ženy

Lídryně a lídři na společ-
ných kandidátkách ODS 
včetně SPOLU, Společně 
apod. 

Lídryně 
a lídři za ODS

71%

29% 23%
17% 14%

77% 83% 86%

Zveme Vás na exkluzivní II. setkání Dámského klubu 1. 4. 2023
v Hotel FARMA*** Pelhřimov – od 10 do 17 hodin.  
Oficiální pozvánka Vám bude doručena, již nyní si rezervujte termíny.  
Omezená kapacita a zajímavý program!


